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EDITORIAL
L’amenaça del mosquit tigre, 

l’invasor

SALUD

REDACCIÓ
El mosquit tigre és una 

espècie invasora capaç de 
transmetre malalties víriques 
emergents, com la malaltia del 
Dengue, Zika o Chikungunya.

Aquest mosquit va ser capaç 
de colonitzar progressivament 
des del sud-est asiàtic tots els 
continents, excepte l’Antàrtida, 
en menys de dues dècades.

Aquestes infeccions víriques 
solen ser importades des de 
països on són endèmiques, 
però també poden produir-se 
casos autòctons en la nostra 
zona, la qual cosa constitueix 
un important problema de salut 
pública.

La millor prevenció és evitar 
la picada del mosquit tigre i, 
conseqüentment la transmissió 
de possibles arbovirosis 
autòctones. 

Es recomana seguir el 
següent decàleg:

1. Eliminar els focus de 
cria del mosquit tigre.

2. Eliminar acumulacions 
d’aigua estancada.

3. Eliminar els residus en 
horts urbans, solars i finques en 

desús.
4. Clorar i recircular 

l’aigua en estanys, llacs i fonts 
ornamentals.

5. Recircular també 
l’aigua en piscines i mantindre 
un tractament desinfectant 
adequat.

6. Les papereres han de 
tindre un disseny adequat per 
a evacuar l’aigua que es puga 
acumular.

7. En zones on 
s’acumulen pneumàtics, 
aquests s’han d’apilar i cobrir 
per a evitar l’acumulació d’aigua 
en el seu interior.

8. Als cementeris, 
evitar l’acumulació d’aigua en 
jardineres i pitxers.

9. Col·locar barreres 
físiques com mosquiteres en 
portes i finestres.

10. Vestir robes soltes que 
cobrisquen les cames i braços 
i fer servir l’ús de repel·lents 
quan siga necessari.

Dra. María Ángeles Delás 
González.

Unitat de Sanitat 
Ambiental. CSP Alzira

El mes de juny sempre ens 
porta molta alegria. Els menuts 
finalitzen les seues classes i 
amb festa i alegria realitzen 
els seus festivals i les seues 
graduacions.

A més la Setmana del Teatre 
Escolar Maria Teresa Segarra 
ens apropa l’art escènic dels 
xiquets i xiquetes al Modern.

Juny és sinònim de tancament 
de cursos i competicions 
esportives.

Encetat l’estiu és moment de 
gaudir del bon temps, la piscina, 
el temps lliure, les terrasses i la 
ruta de la tapa que torna a juliol 
als nostres bars.

A més, a juliol ens esperen 
festes com la del Sopar de 
Quintes o la de la Junta local 
fallera que ens torna l’alegria i 
la germanor als nostres carrers.

Esperem i desitgem que 
passeu un molt bon estiu a tots 
i totes.

Des de La Veu d’Alginet 
seguirem informant del que 
passa al nostre poble.

Sònia Bosch
Directora de La Veu d’Alginet
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REDACCIÓ
Com cada any, els xiquets 

i les xiquetes que aquest any 
ha celebrat la seua primera 
comunió, es tornen a vestir per a 
acompanyar el cos de Jesús en 
la processó de Corpus Christi.

A les 6.20 de la vesprada, 
començava la processó la 
Muixeranga Alginet amb una 
de les seues figures davant de 
l’església, i tot seguit ballaven 
les pastoretes i la dansa de la 
Moma del Quadre de Balls local.

La comitiva continuava amb la 
creu seguida pels veïns i veïnes 
i a continuació els xiquets i 
xiquetes de la primera comunió 
acompanyats per les seues 

catequistes.
Darrere dels xiquets i xiquetes 

i baix del pal·li, el retor d’Alginet 
portava el cos de Jesús. 
Tancaven la processó les 
autoritats polítiques i la Societat 
Artística Musical d’Alginet.

Al llarg de més de 2 hores, 
la processó recorria diferents 
carrers engalanats del centre de 
la localitat on es feien diferents 
parades.

La processó finalitzava, 
de nou, dins de l’església on 
es tornava a veure ballar les 
pastoretes i la Moma. Així es 
posava punt final al Corpus 
Christi d’aquest any.

Els xiquets i xiquetes de la Primera 
Comunió celebren el Corpus Christi

TRADICIONS

REDACCIÓ
El diumenge 2 de juny, 

l’associació de familiars de 
malalts d’Alzheimer “Benvinguts” 
d’Alginet que coordina el Centre 
de Dia, va fer la II caminada 

solidària. Els participants eixien, 
a les 9 del matí, des de la porta 
de l’ajuntament acompanyats 
pel regidor de Medi Ambient 
i protecció civil per fer una 
caminada pel terme.

Els participants van rebre una 
bossa plena de regals gràcies al 
patrocini de col·laboradors en 
aquesta caminada. Una manera 
de fer visible aquesta malaltia i 
ajudar aquesta associació local.

Caminada solidària a favor d’AFA
SOLIDARITAT

JOSE M. RAMON
El 16 de juny de 2024 quedarà 

marcat per a sempre a la història 
de la Penya Veterans d’Alginet, 
aquest dia serà recordat per 

l’èxit d’aconseguir proclamar-
se campions de la Copa de 
Campions.

L’equip blavet va aconseguir 
derrotar a la final el Manises CF 

per 3 gols a 2, en un partit difícil.
La Penya Veterans d’Alginet 

aconseguia de nou proclamar-
se campió de campions, el millor 
equip de veterans de València.

Els veterans d’Alginet es proclamen campions 
FUTBOL

REDACCIÓ
Els usuaris del centre 

ocupacional Hort de Feliu 
disposen, des de hui, d’una 
nova furgoneta de 9 places

Un vehicle necessari molt 
demandat pels usuaris.

El vehicle ha sigut possible 
gràcies a l’associació de tutors 
del centre així com a l’ajuda 
de la Caixa, la Cooperativa 

Elèctrica d’Alginet i l’ajuntament.
Un vehicle que, de segur, 

els farà un poc més fàcil els 
trasllats dels usuaris del centre 
ocupacional Hort de Feliu.

Nou vehicle per al centre ocupacional
SOLIDARITAT

REDACCIÓ
El dissabte 6 de juliol es 

celebrarà a Alginet el I Festival 
d’Orquestres organitzat per 
la SAMA i on participaran les 
orquestres de la Unió Musical 
de Sollana, el taller de música 
Jove de Benimaclet, l’Ateneu 
Musical de Cullera i la Societat 
Artística Musical d’Alginet.

“Aquest és un festival motivat 
per la necessitat d’oferir 
visibilitat a les orquestres 
amateurs del nostre voltant en 
el que ens agradaria comptar 
amb la seua presència. A més 
a més, es tracta d’un event 
sense precedents al poble 
d’Alginet que experimentarà 
l’acollida d’orquestres de tot 
el territori de la província de 
València i en els seus diferents 
formats”, comentaven des de 
l’organització.

La programació prevista 

s’ha dividit el dissabte 6 de 
juliol, a les 10:30 h, amb una 
masterclass de Pilar Mor a 
la Casa de la Música, a les  
18:30 h serà moment de les 
audicions de les orquestres 
participants al Teatre Modern 

Tanquen els actes el 
diumenge 7 de juliol, a les  
18:00 h amb una taula rodona 
amb el títol “L’orquestra a la 
SAMA”.

I Festival d’Orquestres “Vila d’Alginet
CULTURA
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REDACCIÓ
El grup acció ecologista 

Agró Alginet, amb el suport 
de l’ajuntament a través de la 
regidoria de Parcs i Jardins, 
ha plantat 17 carrasques a la 
zona del centre de dia per a 
celebrar el dia del medi ambient 
i conscienciar de la necessitat 

de plantar arbres.
Des de l’ajuntament s’ha 

facilitat tot el necessari per a 
aquesta acció i s’han adquirit les 
carrasques que s’han plantat.

Un gest que beneficia a tots 
els alginetins i alginetines i al 
planeta en general.

Plantem arbres al bosc de les carrasques
NATURA

REDACCIÓ
Al Palau de Congressos es va 

celebrar la Gala de l’Esport de 
Yosoynoticia.es

L’alginetí Emilio Romera va 
ser un dels nominats a aquesta 
huitena edició dels premis 
a l’esport de la Comunitat 
Valenciana.

En concret Romera va ser 
nominat com a més participació 
en competicions de la 
Comunitat Valenciana de Tir i 
Arrossegament.

Una gala presentada pel seu 
fundador Pedro Morata, i amb el 
lema ‘la passió que ens uneix’ on 
es va reunir tot l’esport valencià 
en un mateix esdeveniment.

Emilio Romera nomi-
nat en la Gala de l’Es-
port

PREMI

REDACCIÓ
L’esportista de 19 anys 

d’Alginet, Ibrahim Mohamed 
Hacene, del Club Boxa Montcada 
va guanyar, el dissabte 25 
de maig les semifinals del 
campionat autonòmic celebrat 
a Vinaròs. Una victòria que li va 
permetre lluitar el dissabte 1 de 
juny a la localitat de Sueca on 
eixien els esportistes que aniran 
al campionat d’Espanya previst 
al mes de juliol a Lleó.

Ibrahim va competir en la 
categoria elit masculí de 75 
quilos.

Ibrahim Mohamed a 
l’autonòmic de boxa

BOXA

REDACCIÓ
L’atleta Anna Ortiz ha debutat 

al Campionat d’Espanya de 
Surf Adaptat celebrat a la 
localitat de Nigran a Pontevedra 
aconseguint fer-se amb la 
tercera posició en la categoria 
prone 2, és a dir, en la categoria 
de surfistes que competeixen 
tombats en la taula i requereixen 
assistència per a remar, agafar 
l’ona i pujar a la taula.

La campiona d’Europa en 
natació paralímpica i amb més 

de 40 medalles en campionats 
d’Espanya es llança ara al surf 
on ja ha aconseguit pujar al 
pòdium.

Imatges de © fotògraf Fran 
Alegre

Anna Ortiz tercera al Campionat d’Espanya de Surf Adaptat
ESPORT

REDACCIÓ
Més de 180 dones celebraren 

el dijous 30 de maig el sopar 
que posa punt final de curs de 
les Mestresses de Casa Tyrius 
Alginet.

Al sopar va assistir 
Hermelando Bosch que ha fet un 
llibre de poesies i l’ha dedicat a 
aquesta associació.

Tyrius Alginet celebra el final de curs
TYRIUS

REDACCIÓ
L’associació de propietaris de 

Los Lagos va organitzar, un any 
més, la carrera solidària per la 
urbanització. 

Amb el suport de l’ajuntament 
i el club d’atletisme Alginet, la 
cursa arrancava el dissabte 
8 de juny a les 7 i mitja de la 
vesprada.

Una cursa que aglutina esport, 
natura i solidaritat i que espera 
consolidar-se en el temps per a 
que els amants de la muntanya 
i l’esport tinguen un punt de 
trobada.

APL organitza la 
cursa solidària a 
Los Lagos

CURSA SOLIDÀRIA

REDACCIÓ
La Banda Juvenil de la 

Societat artista musical d’Alginet 
dirigida per Marc Sotorres, 
ha sigut seleccionada per a 
participar en el XVII certamen 

gallec de bandes de música.
El certamen, organitzat per la 

federació gallega de bandes de 
música populars se celebrarà  
a Pontevedra del 18 al 20 
d’octubre.

La banda juvenil viatjarà a Pontevedra
MÚSICA
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L’AJUNTAMENT INFORMA

REDACCIÓ
L’Ajuntament d’Alginet ha 

fet un homenatge a Francis 
Tolu Botella per a aconseguir 
proclamar-se, per quarta 
vegada, campió del món de 

pizza acrobàtica.
La corporació municipal va 

rebre Tolu i amics i familiars al 
saló de plens on, Andrés Añón, 
alcalde en funcions li va fer 
entrega d’una placa en record al 

seu premi.
Un acte molt emotiu i familiar 

per a reconéixer el campió del 
món de pizza acrobàtica.

L’Ajuntament ha fet un homenatge a Francis Tolu Botella 
HOMENATGE

REDACCIÓ
El dimecres 19 de juny 

s’obria la piscina municipal 
per a la temporada d’estiu.

Abans d’obrir, la Regidoria 
d’Esports ha dut a terme 
diferents actuacions de 
millora.

Com a novetat aquest 
any, i per tal de facilitar 

el pagament de l’entrada 
i evitar imprevistos, s’ha 
facilitat el servei per a fer el 
pagament en datàfon o per 
autoliquidació, no obstant es 
podrà continuar pagant en 
efectiu.

La piscina estarà oberta de 
dilluns a divendres d’11.30 a 
18.45 i dissabtes, diumenges 
i festius d’11 a 20 h.

S’obri la piscina d’estiu
ESTIU

REDACCIÓ
La Policia Local d’Alginet 

va visitar, el 19 de juny, 
l’escola del Emilio Luna 
per a ensenyar als xiquets 
i xiquetes com funciona la 
policia de proximitat.

Els menuts van poder 
conéixer les ferramentes 

de protecció que tenen, els 
cotxes i els llums que porte, 
com utilitzen el dron o el nou 
amic de quatre potes que 
prompte formarà part de la 
Policia Local.

Una iniciativa que, des de 
la Regidoria de Policia, es vol 
portar el curs que ve a tots els 
centres escolars del poble.

Jornades escolars
POLICIA

REDACCIÓ
Amb el lema Ballem contra 

el càncer, el ballarí Jesús 
Benavent junt a l’associació 
local contra aquesta malaltia 
i la Regidoria d’Esports, han 
programat una masterclass 
solidària al poliesportiu 
municipal.

Amb 12 ballarins 
col·laboradors, es pot assistir 
com a participant o com a 
espectador.

La masterclass es farà el 
dissabte 6 de juliol, a les 7 
de la vesprada al poliesportiu 
municipal i es poden adquirir 
les entrades en l’Associació 
de Lluita contra el Càncer.

Ballem contra el càncer
SOLIDARITAT

REDACCIÓ
Els operaris de l’Ajuntament 

continuen realitzant neteja en 
punts crítics del poble i del 
terme.

Molts trastos que es troben 
en qualsevol racó del poble, 
en barrancs, ponts, camins i 
camps.

Des de la Regidoria de 
Serveis Municipals es 
recorda als veïns i veïnes 
que disposem d’un Ecoparc i 
que el nostre territori no és un 
femer on poder tirar qualsevol 
cosa.

Entre tots i totes hem de 
mantindre net Alginet.

Quilos de trastos
BRUTÍCIA

REDACCIÓ
Euroformac és l’empresa 

encarregada de fer els 
cursos de competència digital 
que s’han portat a terme al 
consistori i que ha permés 
que molts alginetins controlen 
un poc més el món digital i 
les gestions realitzades de 
manera virtual.

Des de l’Ajuntament s’ha 
agraït la donació i s’ha 
expressat la intenció de 
continuar fent més cursos 
que permeten als alginetins 
i alginetines accedir al món 
virtual.

Eurofarmac regala 
20 ordinadors

DONACIÓ

REDACCIÓ
La regidoria de Serveis 

Municipals informa que es 
continuen les actuacions dins 
del contracte de control de 
plagues.

“S’han fet tasques de 
desinsectació i desratització 
de la xarxa de sanejament 
municipal, així com els 
avisos que ens han transmés 
els nostres veïns i veïns” 
comentava el regidor.

Aquestes últimes 
actuacions, els tractaments 
s’han basat en l’aplicació 
de formulats biocides per a 
paneroles.

Control de plagues 
PLAGUES

REDACCIÓ
L’11 de juny es va fer un 

reconeixement als xiquets i 

xiquetes que han aconseguit 
el premi extraordinari i menció 
honorífica en el seu pas per la 
Primària del curs 2022-2023.

Els xiquets i xiquetes van 
rebre un detall i una felicitació 
de mans de l’alcaldessa 
d’Alginet.

Reconeixement acadèmic
PREMIS
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L’AJUNTAMENT INFORMA

REDACCIÓ
La regidora de Comerç, 

Andrea Calatayud, va fer 
entrega del premi a la 
guanyadora del concurs del 
Dia de la Mare.

La imatge i frase 
guanyadora va ser la de 
Marta R. C. que va vindre, a 
pel seu premi, acompanyada 
de sa mare.

Guanyadora del concurs de la mare
COMERÇ

REDACCIÓ
El Centre de Salut d’Alginet 

amb el suport de la Regidoria 
de Sanitat ha portat a terme 
la primera fira de la salut.

Una fira adreçada a tots 
els veïns i veïnes perquè 
puguen conéixer de mà dels 
professionals els consells 
davant l’època de calor que 
tenim per davant.

Primera fira de la Salut
SALUT

REDACCIÓ
L’alcaldessa i la regidora de 

Serveis Socials, van rebre a 
Maria Gómez que s’incorpora 
com a treballadora social 
i a Mireia Llopis com a 
administrativa. Una molt 
bona notícia ja que amb 
elles dos ja està al 100% la 
plantilla de Serveis Socials de 
l’Ajuntament. 

A més s’ha incorporat 
Concepción López com a 
administrativa de l’ADL.

Noves treballadores a l’Ajuntament
INCORPORACIONS

REDACCIÓ
Un any més, Alginet s’activa 

torna a posar punt final a les 
seues activitats esportives 
municipals amb una xicoteta 
exhibició.

El dissabte 22 de juny al 
pavelló cobert, les alumnes de 
les classes de dansa moderna 

van delectar els assistents amb 
els seus balls.

Per part de l’Ajuntament, el 
regidor d’Esports felicitava les 
monitores i feia una menció 
especial als treballadors del 
poliesportiu per la seua tasca al 
llarg de l’any.

La responsable de l’empresa 

encarregada de gestionar 
Alginet s’activa comentava que 
per al setembre s’està pensant 
a ampliar les activitats al 
poliesportiu.

Amb música i ball es tancava 
aquesta temporada d’Alginet 
s’activa que al setembre tornarà 
amb més novetats esportives 
per a tots i totes.

Finalitza Alginet S’activa
ESPORT
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REDACCIÓ
El cap de setmana del 25 

i 26 de maig es va portar a 
terme al poliesportiu municipal 
d’Alginet les 24 hores de 
pàdel organitzades pel Club 
Pàdel Alginet amb el suport 
de la regidoria d’Esports i la 
col·laboració dels Festers 2024.

Un Trofeu molt ben acollit, ja 
que es van inscriure un total de 
44 parelles o el que és el mateix 
88 amants d’aquest esport.

L’encontre començà el 
dissabte a les 5 de la vesprada 
i finalitzà el diumenge a les 
9 del matí. La presidenta del 
Club de Pàdel Alginet, Raquel 
Almendrós, agraïa a tots per 
participar en aquestes 24 hores 
en “una jornada plena d’energia, 
esforç i passió pel pàdel”.

Alfonso Saldaña, regidor 
d’Esports va fer entrega dels 
trofeus als guanyadors.

44 parelles partici-
pen en les 24 hores 
de pàdel a Alginet

PÀDEL

REDACCIÓ
Una vegada acabades les 

competicions oficials, al mes 
de juny se celebren tornejos 
per tot arreu que serveixen per 
acomiadar la temporada.

   La UD Alginet celebra el 
trofeu Vila d’Alginet, torneig 
amb format triangular on els 
equips blavets aprofiten per a 
acomiadar la temporada.

 Este torneig es disputa a 
l’Ermita al llarg de dos caps 
de setmana, amb rivals com 
el Promeses Sueca, Racing 
d’Algemesí, Ontinyent o Torrent 
CF.  Independentment dels 
resultats, els equips han pogut 
gaudir d’un torneig emocionant i 
d’un ambient festiu.

L’Escola de futbol 
d’Alginet celebra el 
trofeu Vila d’Alginet

FUTBOL

JOSE M. RAMÓN
A juny se celebrava el 

CONAF, torneig que serveix per 
a tancar la temporada a Alginet. 
Al llarg de dos dies, 24 equips 
han competit per aconseguir 
la victòria a este important 
torneig, i encara que l’alegria de 
guanyar-lo sols ha estat per a 3 
d’estos equips, tots han pogut 
gaudir d’un cap de setmana ple 
de futbol, emoció i germanor.

Les graderies de l’Ermita 
han mostrat una gran afluència 
d’espectadors els dos dies, 
amb aficionats i familiars dels 
jugadors, i l’ambient festiu del 
torneig ha ajudat a suportar 
la calor i les llargues jornades 
futbolístiques.

Entre els equips destacats 
han estat l’acadèmia FT 
380, guanyadora en 2 de les 
categories, l’acadèmia TECFUT, 
guanyadora en la categoria 
prebenjamí i els equips de 
Inter San José – Benissanó, 
subcampions en categoria 
benjamí i prebenjamí. 

En quan als guardons 
individuals, destaquem a Pepe 
Moyano (Levante UD), Juan 
Martínez (FT Academy 380) 
i Nacho Alves (Inter) com a 
millors porters, i a Lucas Cháfer 
(TecFut), Pietro (FT Academy 
380) i Dani Calvo (Alboraia UD) 
com a millors jugadors de les 
diferents categories.

El CONAF 2024 tan-
ca la temporada fut-
bolística a Alginet

FUTBOL
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CEIP PEPITA GREUS

Finalitzem un nou curs
CEIP BLASCO IBÁÑEZ

El curs escolar ha arribat a la 
seua fi, i amb aquest, una sèrie 
d’esdeveniments que quedaran, 
com sempre, gravats en la 
memòria del nostre alumnat, 
professorat i famílies. Aquest any 
hem celebrat les graduacions 
dels nostres xiquets d’Infantil 5 
anys, que començaran la seua 
aventura en Primària el proper 
curs, així com el comiat dels 
alumnes de 6é de Primària, que 
ens deixen per a començar una 
nova etapa a l’institut. 

La graduació dels alumnes 
d’Infantil 5 anys va ser un 
esdeveniment ple d’emoció 
i alegria. Van rebre els seus 
diplomes en una cerimònia 
entranyable, envoltats de 
les seues famílies i mestres. 
L’alumnat de 6é de Primària 
també va viure un comiat molt 
especial, en una cerimònia 
carregada de sentiments, en 
què van rebre els seus diplomes 
i un sentit homenatge per part de 
les seues mestres. Els desitgem 

el millor en la seua nova etapa 
a l’institut.

A més a més, vam celebrar el 
tradicional festival de fi de curs 
al Teatre Modern, i va ser un 
autèntic èxit. El nostre alumnat 
ens va demostrar amb una sèrie 
d’actuacions musicals i balls el 
seu talent i creativitat. Famílies 
i amics van omplir el teatre, 
gaudint d’un espectacle variat 
i colorit que va posar el fermall 
d’or al curs escolar. 

L’últim dia de curs, per 
combatre la calor intensa, vam 
organitzar uns divertits jocs 
amb aigua. Aquesta activitat, 
dinamitzada pels alumnes de 
6é junt amb el professorat, 
va ser tot un èxit. Totes i tots 
vam participar en diferents 
jocs i competicions aquàtiques 
que, a més de refrescar-nos, 
van contribuir a fomentar la 
cooperació entre les xiquetes i 
xiquets.

Per a finalitzar la setmana de 

celebracions, va tindre lloc el 
tradicional sopar organitzat per 
l’AMPA. Aquest esdeveniment 
va reunir alumnes, famílies i 
professors en un ambient festiu 
i de companyonia. Tots junts 
vam gaudir del sopar i vam 
tindre l’oportunitat de compartir 
històries i celebrar els èxits 
assolits.

No volem tancar aquest article 
sense agrair a totes les famílies 
que han confiat i continuen 
confiant en l’equip docent del 
nostre centre per la important 
tasca d’ensenyar i educar els 
seus fills i filles. El vostre suport 
i col·laboració són fonamentals 
per a l’èxit de la nostra tasca 
educativa. 

Ens acomiadem amb la il·lusió 
d’un nou començament i la 
certesa que junts continuarem 
construint el millor futur possible 
per al nostre alumnat. 

Bon estiu! Amunt el Pepita!

Junts fem art
Amb el mes de juny 

arriba la finalització del curs 
escolar i, com no, un munt 
d’esdeveniments, entre els 
quals destaca el festival de fi 
de curs, que organitza l’AFA 
amb la col·laboració del 
Claustre. Aquest curs hem 
treballat “La volta al món en 80 
dies” i la temàtica del nostre 
festival ha sigut les danses i 
cançons típiques dels diferents 
països, per a posar en valor 
la multiculturalitat i recordar 
que l’amistat sempre és el 
millor passaport. Cada grup 
o nivell, amb el professorat, 
ha preparat una coreografia 
basada en alguna dansa típica 
del país elegit i ha aprés sobre 
eixa civilització o cultura. Com 
cada any, ha sigut un èxit de 
participació d’alumnat, famílies, 
mestres i personal del centre. 
Al voltant de 900 persones en 
total!

Però no ha sigut el festival 
l’única expressió artística de 
les últimes setmanes del curs, 
ja que durant els mesos de 
maig i juny s’ha posat el colofó 
final a alguns del projectes 
en què participa el nostre 
centre, en forma d’actuació... 
Començàrem amb el concert de 
cloenda del projecte L’Escola 
Canta 2024. En aquest concert 
participava alumnat dels tres 
centres públics del poble, 
amb els seus especialistes de 
música al capdavant. Al nostre 
centre, els protagonistes foren 
els xiquets i xiquetes de sisé 
que interpretaren la cantata “Els 
Súper ODS: Aventura 2030”, 
de la compositora M. José 
Belenguer. A més de cantar, 
també hi havia interpretació 
per part de l’alumnat. Fou un 
espectacle preciós!

Dies després, participàrem 
a la IX Trobada Musical de 
“MUSIESCOLA” a L’Alcúdia. 
Projecte col·laboratiu 
intercentres que ressalta la 
importància de l’Educació 
Musical. En aquesta ocasió 
fou l’alumnat de cinqué qui, 
acompanyat de les seues 

tutores i tutor i del mestre de 
música, realitzaren moltes 
activitats: tocaren, cantaren i 
dansaren amb centenars de 
xiquets i xiquetes de diferents 
pobles. Ho passaren d’allò més 
bé!

Ja al mes de juny es 
celebraven les 6es Jornades de 
teatre i escola mestra M. Teresa 
Segarra, en què col·laboràrem 
amb tres representacions en les 
quals participaren un total de 
9 classes!! L’alumnat de 2n de 
Primària va interpretar The Lion 
King, en anglés! Els xiquets i 
xiquetes d’Infantil 5 anys amb 
4t de Primària feren Un món 
de músiques que va reunir 
quasi un centenar d’alumnes 
a l’escenari! L’alumnat de 4t 
també va aprofitar l’ocasió per 
ballar la cançó Espremedors 
de La Fúmiga, dins del projecte 
L’escola dansa. Per últim, les 
tres classes de cinqué ens 
delectaren amb un Taller de 
poesia, emotiu i divertit a parts 
iguals. Fou espectacular!

En l’última setmana de curs 
hem gaudit de les graduacions, 
la dels grups d’Infantil 5 anys 
que ja passen a Primària i la 
de sisé, que acaba aquesta 
etapa per a encetar-ne una 
altra a l’IES. Les dues foren 
amenitzades amb poesia, cant 
i ball!

En tots els casos, s’ha 
treballat de valent per a portar 
el projecte endavant. Gràcies 
mestres per dedicar temps i 
esforç a aquest tipus d’activitats. 
Agrair la col·laboració de les 
famílies que s’impliquen amb 
el vestuari, decoració... A l’AFA 
que dona suport en cada un 
dels actes, facilitant recursos 
humans i materials i arredonint 
els actes amb una “picaeta”. I 
a l’Ajuntament d’Alginet, que 
ens cedeix el Teatre Modern 
amb tots els mitjans tècnics 
necessaris per a cada actuació.

Gràcies a totes les persones 
que feu possible que junts 
puguem fer espectacle!!

IES HORT DE FELIU

Graduacions

El passat 21 de juny es va 
celebrar al Teatre Modern 
d’Alginet la graduació del nostre 
alumnat de 4t, 2n d’FPB I 2n 
de batxillerat del centre. Van 
ser uns moments molt emotius 
per a professorat i famílies. 

És molt emocionant i bonic 
veure com unes personetes 
que entren el primer dia amb 
cara espantada (parla de la 
pandèmia) es transformen i 
creixen tant intelectualment con 
emocionalment. Us desitgem la 

millor de les sorts amb els nous 
camins i projectes que aneu a 
començar. Que tingueu sort i 
que la vida us done un camí ben 
llarg!!!
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AGO puntera en la reso-
lució d’incidències

GRUP CEA

REDACCIÓ
Tindre un servei tècnic propi 

format per grans professionals 
i una xarxa de fibra pròpia és 
la clau per a poder resoldre 
qualsevol incidència en un 
temps rècord.

Si a més de tot açò li 
sumem l’adquisició d’un 
nou programa informàtic 
que permet tindre vigilada 
i monitoritzada la xarxa 
d’AGO per a poder detectar 
possibles incidències, ens 
permet una major rapidesa a 
l’hora d’actuar.

En AGO Telecom pensem 
que la clau per a ser 

l’empresa de confiança dels 
nostres clients és la suma 
de bons professionals, 
bons productes, proximitat 
i constant modernització 
en tot allò que beneficie els 
nostres clients i a la seua 
connectivitat.

REDACCIÓ
El dissabte 22 de juny, a les 

5 de la vesprada, el Club de 
Gimnàstica Rítmica d’Alginet, 
dirigits per la seua professora 
Cristina, va realitzar, al pavelló 

cobert, l’exhibició de final de 
curs. El regidor d’Esports, 
Alfonso Saldaña, felicitava 
les gimnastes i les seues 
professores pel magnífic 
treball que estan fent al 

poliesportiu. Amb actuacions 
grupals i individuals, les 
gimnastes van mostrar al 
públic assistent tot el que 
han aprés i millorat en aquest 
curs.

Festival de gimnàstica rítmica
ESPORT

REDACCIÓ
Amb l’arribada del mes de 

juny finalitza el curs escolar al 
nostre CEIP.

Ha sigut un mes intens 
per a totes i tots, en el qual 
l’alumnat ha realitzat, entre 
altres, l’estrena de LÒVA, de 
l’Escola Canta i de l’Escola Fa 
Teatre, el viatge de fi de curs, 
la graduació de l’alumnat 
d’infantil 5 anys i de 6é de 
primària, la festa de l’aigua, el 
festival, etc.

Volem agrair a tota la 
Comunitat Educativa la seua 

participació i implicació, 
sobretot, a la junta de l’AFA 
i als docents per haver 
estat al nostre costat i haver 
treballat de valent per fer-ho 
tot possible, sense la seua 
ajuda res haguera sigut el 
mateix. També a les famílies 
que han estat col·laborant en 
els assajos del festival i en 
la preparació de vestuaris, 
ja que van fer tot el possible 
perquè fora tot un espectacle.

Esperem que passeu un 
bon estiu, carregueu piles 
i ens tornem a veure a 
setembre!

Ens tornem a veure a setembre
CEIP EMILIO LUNA

REDACCIÓ
Hem arribat a un final de 

curs amb una gran quantitat 
d’activitats en el centre.

Començarem juny amb el 
tradicional Berenar de les 
Exalumnes al pati del col·legi, 
elles sempre treballant pel 
nostre col·legi.

Després tinguérem el 
festival de fi de curs i el 

sopar familiar on gaudirem 
d’una agradable vetllada amb 
Karaoke.

I per finalitzar el curs 
escolar, tinguérem la missa i 
graduació dels alumnes de 4t 
d’ESO que ara mateix estan 
en París de viatge de fi de 
curs.

Des del Sagrado, desitgem 
un bon estiu a tots.

SAGRAT COR DE JESÚS
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La CEA celebra l’assemblea general i 
renova part de la junta

GRUP CEA

REDACCIÓ
Tal com marquen els estatus 

la cooperativa elèctrica 
d’Alginet va celebrar en 48 
hores, l’assemblea general 
ordinària i les votacions per 
a renovar part dels membres 
del consell rector.

El divendres 14 de juny, 
a la Casa de la Cultura, el 
president de la CEA Manuel 
Domingo Guerrea començava 
l’assemblea on es va fer 
la lectura i aprovació dels 
comptes anuals, l’informe 
del president, suggeriments 
i preguntes i la renovació de 
part dels membres.

El dissabte a les 9 del matí, 
a la Casa de la Cultura i fins 
a les 2 del migdia, els socis 
de la CEA van poder exercir 
el seu dret al vot per a triar 
el vicepresident, secretari i 
vocal 2 fins al juny de 2028.

Dels 9 candidats presentats 
han eixit elegits tres dones, 
en concret, Eli Quiles, Marisa 
Bivià i Pepita Company que 
formaran part de la junta fins 
al 2028.

El president va posar a 
disposició el seu càrrec.

Amb els canvis, José Rizal 
torna a ser el president, 

Manolo Domingo el tresorer, 
Marisa Bivià la vicepresidenta, 
Pepita Company la secretària 
i Eli Quiles entra a formar part 
de la junta com a vocal. Pel 
que respecta a José Sarrió 
continua com a vocal.

Des de la Junta i des de 
la CEA es dona les gràcies 
a tots els socis que al llarg 
d’aquestes 48 hores van 
assistir a l’assemblea i 
exerciren el seu dret al 
vot elegint entre tots els 
representants d’aquesta 
cooperativa.

Empreses, comerços i 
particulars confien en la 
CEA per a l’autoconsum

GRUP CEA

REDACCIÓ
Cada vegada són més 

les empreses, comerços i 
particulars que s’apropen o 
contacten amb la Cooperativa 
Elèctrica d’Alginet per a 
que se’ls realitze un estudi 
de consum energètic i se’ls 
presente la millor opció per a 
cadascun.

Amb aquest estudi, les 
empreses, comerços i 
particulars aposten per 
l’autoconsum oferit i instal·lat 
per la CEA.

Com és el cas de la Clínica 
Veterinària Maria Fernanda 
que ha confiat en la CEA i en 
breu tindrà en funcionament 

tot el sistema de plaques 
solars per a poder fer un 
consum propi i que, en el 
cas de tindre un excedent de 
producció, puga utilitzar la 
bateria virtual que li guarda 
l’excedent per al mes següent 
estalviant així en el cost de la 
energia i fent una producció 
neta i verda per a la natura.

Si estàs pensant a 
passar-te a l’autoconsum 
consulta la CEA i els nostres 
professionals et plantejaran la 
millor solució possible per al 
teu comerç, empresa o casa.

Passa’t a l’autoconsum, 
forma part de la COLMENA 
de la CEA.

La CEA continua creixent
GRUP CEA

REDACCIÓ
Cada mes, el servei 

administratiu de la 
Cooperativa Elèctrica 
d’Alginet continua incorporant 
nous socis que desitgen 
formar part d’aquesta gran 
cooperativa.

Unes dades molt 
significatives que denoten 
que la CEA continua sent la 
cooperativa de tots i totes.

Un increment de socis que 
no sols beneficia tots els que 

la formen sinó que beneficia el 
poble en general ja que, amb 
la vessant social d’aquesta 
pot reinvertir part dels seus 
beneficis en campanyes 
socials que ajuden a tots i 
totes.

“Des de la CEA volem agrair 
la confiança depositada en 
aquesta gran cooperativa i 
seguirem treballant pel major 
benefici per als nostres socis i 
sòcies i el poble en general”,· 
comentaven des de la junta.
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Lluitar contra els càlculs renals 
i previndre els còlics nefrítics: a 
causa que el te de Java ajuda 
a drenar les vies urinàries en 
casos de malalties inflamatòries o 
infeccioses de les vies urinàries i 
de la bufeta, o en casos de càlculs 
renals.

Lluitar contra la retenció de 
líquids: ja que el te de Java 
augmenta la micció i el volum 
d’orina.

Prevenció de la hipertensió ja 
que gràcies al metilripariocrom que 
conté, actua com vasodilatador i 
disminueix la volèmia sanguínia, 
per tant, té una lleugera acció 
hipotensora.

Prevenció de la cistitis: es 
considera com a coadjuvant 
dels tractaments clàssics per a 
previndre la cistitis.

*Hipolipidèmic i antiobesitat: el 
te de Java pot reduir l’augment 
del pes, augmentar l’activitat 
antioxidant i tindre efectes 
hipolipemiants i antiobesitat.

Disminució dels nivells de 
colesterol: en estimular la 
producció de glucogen pel fetge, 
es redueixen els nivells circulants 
de colesterol i triglicèrids.

Disminució dels nivells de sucre 
en sang: els flavonoides tendeixen 
a inhibir la -glucosamida 
i la -amilasa, dos agents 
hipoglucemiants.

Contraindicacions o 
precaucions:

No s’han descrit efectes 
secundaris, ni toxicitat; però és 
necessari aportar abundants 
líquids per a evitar una 
deshidratació.

El te de Java està contraindicat 
en:

En la hipersensibilitat al te de 
Java: a causa de la presència de 
reaccions al·lèrgiques croades, es 
recomana no utilitzar en persones 
que hagen patit reaccions 
al·lèrgiques a altres espècies de 
la família de les lamiàcies com 
melissa, menta, orenga, etc.

En la litiasis oxàlica: ja que 
el te de Java alcalinitza l’orina i 
precipita les sals oxàliques en 
forma de càlcul.

En els edemes per insuficiència 
cardíaca: ja que es poden produir 
desequilibris hidroelectrolítics.

En els edemes per insuficiència 
renal: ja que pot empitjorar la 
insuficiència renal.

No és recomanable usar-se 
durant l’embaràs ni durant la 
lactància.

Pot potenciar l’efecte dels 
diürètics o altres fàrmacs, com 
els diürètics tiazídics, pel que 
s’aconsella evitar associar-los.

El cobdiciat treball d’ermità

Rafael Bosch López

Cronista de la Vila d’Alginet

L’any 1850 el treball d’ermità era 
un càrrec públic de l’Ajuntament 
d’Alginet i pagat amb diners 
públics. Per a accedir-hi els 
requeriments indispensables eren 
ser home i d’edat avançada «tal 
que con el trabajo de sus manos 
no pudiese ganarse su sustento».

 A l’agost d’aquest any 
l’ermità era un tal Anastasio 
Roig i contra ell es va presentar 
en l’Ajuntament un escrit signat 
per onze veïns del poble, 
dels de més avançada edat, 
demanant la seua destitució, 
perquè Anastasio no acomplia 
els requisits indispensables, a 
més de no acomplir amb els 
deures de la seua destinació. 
La Corporació, constituïda per 
José Girona (president), Salvador 
Bosch i Pascual Chust (tinents), 
Lorenzo Roig, José Espert i Roig, 
Nadal Bosch, Miguel Roig Quiles, 
Bautista Roig i José Roig Serena, 
la va admetre i passà a discutir els 
punts indicats en la denúncia.

 Com ja hem dit adés, un 
dels requeriments indispensables 
era no poder treballar per guanyar-
se el manteniment i a l’escrit es diu 
que Anastasio Roig «tiene una 
edad apta para las labores del 
campo y que en el dia gana un 
jornal excesivo solo con medir el 
estiércol que se vende en la villa». 
Per altra part «no cumple con 
los deberes de ermitaño, por la 
obligación que tiene de manchar o 
entonar el órgano de la Parroquia 
de esta villa en toda función de 
Iglesia, a lo que se ha negado». 
I després d’aquestes primeres 
acusacions, passaven a relatar 
altres activitats de l’ermità que no 
eren del tot correctes.

 Així doncs, l’acusaren 
que l’albereda de xiprers que 
des de la carretera hi arribava a 
la porta de l’ermita s’hi veia del 
tot abandonada i que els arbres 
es veien mancats de moltes 
branques que s’havien tallat a 
l’intent, és a dir, de mala manera. 
En aquest punt fem l’incís per a dir 
que aquesta albereda de xiprers 
és la que va donar nom al barranc 
de l’Aigua durant el segle xix, que 
era conegut com el barranc dels 
Xiprers. Per altra part, s’acusa 
Anastasio d’«albergar en el recinto 
de la hermita una família que se 
emplean en hacer alpargatas de 
esparto y continuamente están 
picando dicho esparto en la 
baranda del recinto externo de 
la hermita, con inminente peligro 
de su ruina». D’aquesta acusació 
podem extraure dues coses, per 
una part, encara que en l’escrit 
no es diu, possiblement estan 
acusant-lo de traure’s un sobresou 
amb el lloguer que pagaria la 
família d’esparters per viure a 
les dependències de l’ermità. 
Per altra part, ens informa d’un 
dels elements que configuraven 
el recinte de l’ermita. Ara sabem 
que al davant de l’ermita hi havia 
com una placeta circumdada 
per un mur d’obra. És de la poca 

informació que tenim de com era 
el conjunt de l’ermita abans de la 
seua destrucció en la barrancada 
de 1884, la qual va somoure els 
fonaments de l’edifici i calgué 
declarar-lo en ruïna i enderrocar-
lo. L’ermita actual fou construïda 
l’any 1897 amb ajut de part de 
l’herència d’Eulàlia Escobet.

 Finalment, l’altra 
acusació contra Anastasio Roig 
era que «ojos piadosos han visto 
que en dicho recinto se ha vendido 
alguna vez que otra aguardiente». 
Com es pot veure, l’acusació 
era completa. Una vegada més, 
la sospita del sobresou, amb la 
venda de l’aiguardent i, sobretot, 
era tacar la respectabilitat d’un 
recinte religiós.

 Davant d’aquestes 
acusacions, la Corporació, després 
d’una llarga estona de discussió, 
votaren la destitució d’Anastasio 
Roig com ermità. El resultat de 
la votació fou de 7 a favor i 2 en 
contra. Els contraris a la destitució 
foren Lorenzo Roig i José Espert 
Roig. I així doncs, Anastasio Roig, 
cessava en les seues funcions 
d’ermità de l’ermita de Sant Josep 
des d’eixe mateix dia. En el mateix 
acte es va nomenar «vistas las 
buenas cualidades y reunir los 
requisitos que se necesitan para 
semejante destino» Tomàs Marco 
amb els mateixos vots en contra. 
Així mateix, s’acordà donar trasllat  
al Molt Il·lustre Governador de la 
Província per al seu coneixement.

 Com hem vist al llarg 
de la denúncia, accedir a un 
càrrec públic, encara que fora 
el d’ermità, era important per a 
qualsevol família, ja que amb 
aquest accés s’asseguraven una 
renda contínua i fiable. La major 
part dels càrrecs públics eren 
subhastats anualment al millor 
postor, el qual havia d’assumir el 
risc de les pèrdues possibles sinó 
havia ponderat bé els possibles 
guanys. Però hi havia una sèrie 
de càrrecs que l’Ajuntament 
designava directament, un d’ells el 
d’ermità, però també el dels caps 
de regadors de la séquia d’Alèdua, 
els guardes rurals, el del mostassaf 
(que s’encarregava dels pesos i 
mesures així com de la política 
sanitària i higiènica)... els quals no 
assumien cap risc i per tant eren 
càrrecs molt cobdiciats.

 Evidentment no sabem 
si les acusacions contra Anastasio 
Roig eren reals o no, però en tot 
cas, la família Marco va saber-
ne traure un bon rèdit i això es 
pot dir perquè en el padró de 
l’any 1866, és a dir, setze anys 
després, encara hi trobem Tomàs 
Marco i part de la seua família 
empadronats a l’ermita de Sant 
Josep. I això ens fa pensar. Tomàs 
Marco, l’any 1850, realment era 
d’edat tan avançada per no poder 
guanyar-se el seu manteniment 
amb les seues pròpies mans?

Te de Java

Francisco Estrems

Farmacèutic
Laura Alemany

@dalunabooks

Vols viatjar a una altra època? 
T’agrada l’art? Et ve de gust 
gaudir d’una aventura constant? 
Valores aprendre i conéixer 
personatges interessants plens de 
matisos? T’atrauen els misteris i 
els salts temporals? Si mentre em 
lliges has respost que sí, llavors 
no et perdes aquesta ressenya 
perquè aquest llibre reuneix totes 
aquestes característiques.

Javier té l’habilitat de crear 
històries on la realitat i la ficció es 
fusionen de forma extraordinària 
i en la seua última novel·la ho 
aconsegueix amb un resultat 
excel·lent.

Ens endinsem en els últims 
anys de vida d’un dels majors 
genis de la pintura: don Francisco 
de Goya. Un artista del que 
desconeixia per complet la seua 
vida i que, gràcies a aquesta 
història, he pogut comprovar que 
va ser apassionant; un home que, 
amb els seus encerts i errors, va 
ser extraordinari i desprenia una 
vitalitat i unes ganes d’aprendre 
que ja volguérem molts i moltes. 

A partir d’un fet verídic, Javier 
ens submergeix en una trama àgil, 
molt bé escrita (dona gust com de 
bonic escriu l’autor), plena d’art, 
amistat, amor, reflexions, misteri, 
lluites i morts. Una història que 
aconsegueix captar l’atenció del 
lector des del principi.

A través de dues línies 
temporals, l’autor dona resposta 
a una incògnita que, a dia de 
hui, segueix sense resposta i, 
què voleu que us diga? A mi 
m’ha convençut i, sobretot, m’ha 
encantat.

Els personatges estan molt bé 
desenvolupats. Destaque Juliet 
i a Diego, que m’han semblat  
meravellosos i m’ha agradat molt 
la relació que a tots dos els uneix 
amb el pintor. 

No perdeu de vista l’autor 
perquè té molt de talent i amb 
les seues novel·les el gaudi està 
assegurat.

La última mirada de Goya
de Javier Alandes publicada 

per l’editorial Contraluz
Tres deures d’estiu

Bárbara Bori

Pedagoga

1. Estar en família. Encara 
que les famílies segueixen fent 
jocs malabars per a conciliar, 
els moments en els quals estem 
amb els nostres fills són un reflex 
de com estem nosaltres. El ritme 
frenètic en el qual vivim i totes 
les tasques que ens imposem al 
dia xoquen de front amb el ritme 
lent i present en el qual viuen els 
xiquets. Estar en família significa 
deixar totes les tasques a un costat 
i parar per a sentir, observar i estar 
presents junts als nostres fills. O 
pots compartir eixes tasques 
amb ells (cuinar, comprar…) 
però baixant al ritme pausat i 
sense pressa d’ells, soltant la 
productivitat i gaudint. Permetent 
que ells cerquen la compra, que 
observen els preus, pesen la 
fruita… Permetent que remoguen 
els ous, que es vesse l’aigua, o 
caiga farina a terra… Baixar-nos 
de la productivitat de complir tasca 
en el mínim temps, per a triar estar 
en família compartint.

2. Fer alguna cosa que 
t’agrada. Que es pare el temps. 
Assaborir aquell café que 
t’encanta, llegir unes pàgines 
del teu nou llibre, prendre el sol 
amb els ulls tancats, ballar la 
teua cançó favorita, fer un pla 
improvisat. Cada dia pots dir-
te que tu importes, cuidant-te 
i recarregant energia. Per tu i 
pels teus fills, per a tindre més 
paciència, més sentit de l’humor, i 
relativizar els problemes del dia a 
dia.

3. Reflexionar sobre què 
volem en la nostra vida. Un canvi 
de ritme suposa adonar-se de 
com vivim quan no hem d’anar a 
treballar, com convivim, què ocupa 
el nostre temps, com escapem del 
conflicte o com l’enfrontem. Ja no 
hi ha excusa de “No tinc temps”. 
Ara la convivència pot desbordar-
nos o pot ser gaudida i reflexionar 
conscientment. L’estiu és l’època 
on més divorcis ocorren. Observar 
com adults i xiquets utilitzem les 
pantalles. Com és el nostre sentir 
estant tot sol, en silenci. Setembre 
per a molts és l’inici d’un nou any, 
com si el 31 d’agost fora la nit 
de cap d’any. Està bé. Tot el que 
sentes està bé.
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